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Saa nr. 215 Ansøanina om tilskud til etablerinq af pavillon ved 
Handelssskolen i Frederikssund.

Journal nr. 00.01 049-1899

Indledning Direktøren for Hillerød Handelsskole har den 12. august fremsendt en 
ansøgning om tilskud til skolens anlægsudgifter i forbindelse med 
etablering af en undervisningspavillon ved skolens afdeling i 
Frederikssund.

Lovgrundlag Bekendtgørelse af lov om erhvervsskoler nr. 529 af 17. juni 1996.

Sagsfremstilling Med henvisning til nævnte bekendtgørelse ansøges om 10 % af den 
samlede udgift på i alt kr. 3.125.000, motiveret med at 
undervisningsreformen har stillet krav om bedre faciliteter til eleverne.

Kommunen er ikke forpligtet til at yde tilskud.

Bevilling: Der ansøges om kr. 312.500.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen.

Bilag: Intet

Indstilling: Kommunaldirektøren anbefaler at der i henhold til kommunens 
økonomiske situation ikke gives tilskud til det ansøgte.

Beslutninger: Økonomiudvalget besluttede den 1. september 1997.
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer: M S
Etablering af ekstra fortov på stamvejen ved byggemodning af 
Pedersholmparken

13.06.04.G01/3227/KUH

Teknisk Udvalg

I forbindelse med salg af erhvervsarealer i det nye industrikvarter 
Pedersholmparken, er det med en af køberne aftalt, at der skal 
etableres et fortov på den vestlige side af stamvejen.

Lokalplan nr. 68.

I det hidtidige byggemodningsprojekt har der været planlagt fortov på 
den østlige side af stamvejen, men under salgsforhandlingerne blev det 
oplyst, at en køber ønskede fortov på den vestlige side af stamvejen. 
Borgmesteren indgik herefter en aftale om at det ønskede fortov blev 
anlagt
Fortovet bliver identisk med de øvrige fortovsstrækninger, der er 1,50 
meter brede og belagt med SF-sten.

Ingen.

Dalsgaard og Barslund, der er entreprenør på projektet, har tilbudt at 
anlægge det ekstra fortov for kr. 56.000,-, som svarer til prisen på for
tovet i den østlige side.

Skitse med placering af fortove på stamvejen.

Forvaltningen anbefaler, at udvalget overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet indstiller, at der ydes et tillæg til den tidligere givne anlægs
bevilling på kr. 56.000,- til udførelse af fortov på den vestlige side af 
stamvejen, finansieret af kommunens kassebeholdning.

Anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.

Økonomisk afdeling bemærker, at bevillingsbeløbet skal tillægges 
moms, således at der søges en bevilling på kr. 70.000.-, finansieret af 
kassebeholdningen.
Økonomiudvalget den 1. september 1997
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Saq nr. 217 Ansøqninq om tillæqsbevillinq til revisionsbistand

Journal nr. 00.01 K01 472

Indledning Kommunaldirektøren ansøger om en samlet tillægsbevilling på kr. 
173.750 til ekstraordinær revisionsbistand i forbindelse med afstemning 
af mellemregningskonti samt en gennemgang af forretningsgange og 
snitflader i relation til økonomisk afdeling.

Lovgrundlag Intet

Sagsfremstilling Kommunernes Revisionsafdeling påpegede i sin afrapportering vedr. 
revisionens gennemgang af regnskab 1996 bl.a., at der manglede 
afstemninger af en række mellemregningskonti. Det blev derfor på 
afrapporteringsmødet den 6. august 1997 drøftet, hvorvidt det var 
muligt at anvende revisionen til at bistå med dette arbejde, herunder 
også at instruere det berørte personale.
På samme møde drøftede man også muligheden for at inddrage K. R. i 
en gennemgang af forretningsgange og snitflader omkring økonomisk 
afdeling med henblik på at optimere ressourceanvendelsen i organisa
tionen.
Kommunernes Revisionsafdeling har efterfølgende fremsendt et tilbud 
på det skitserede arbejde på i alt kr. 173.750. Tilbuddet foreligger i 
sagen. Det fremgår iøvrigt heraf, at arbejdet forventes at kunne 
gennemgøres i perioden 15. september-15. november 1997.

Bevilling: Der er ikke bevillingsmæssig dækning for projektet i 1997.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Da der ikke kan anvises finansiering af beløbet, vil der i givet fald skulle 

ydes en tillægsbevilling med finansiering over kassebeholdningen.
Det skal i den forbindelse bemærkes, at bevillingsbeløbet alene er 
baseret på et skitseoplæg fra Kommunernes Revisionsafdeling.
Der vil derfor skulle opstilles et egentligt kommissorium for revisionens 
arbejde, som bør godkendes af chefgruppen forinden arbejdets 
igangsættelse.
Af tidsmæssige årsager vil det ikke være muligt at opstille et sådant 
kommissorium forinden sagens bevillingsmæssige behandling, såfremt 
den skitserede tidsplan skal følges.
Det foreslås derfor, at en eventuel tilllægsbevilling maksimeres i forhold 
til tilbuddet fra Kommunernes Revisionsafdeling og at bevillingen, 
såfremt det ved drøftelserne med revisionen om det endelige 
kommissorium kan lade sig gøre at reducere udgiftstniveauet, 
berigtiges efterfølgende.

Bilag: Ingen fortsættes
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- 217 fortsat 

Indstilling: Det indstilles, at

- der ydes en tillægsbevilling på 173.750 kr. med finansiering over 
kassebeholdningen,

- chefgruppen bemyndiges til at godkende det endelige kommissorium 
for Kommunernes Revisionsafdelings arbejde

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.Beslutninger:
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Lån til finansiering af 14 ombyggede ældreboliger på 
Tolleruphøj.

00.01 020

Kommunerne kan i henhold til ældreboligloven finansiere 91 pct. af 
anlægsudgifterne til ældreboliger med indekslån. Kommunerne 
finansierer 7 pct. og beboerne 2 pct.

Ældreboligloven.

Anlægsudgiften ved opførelsen af de 24 nye ældreboliger ved 
Tolleruphøj blev finansieret ved optagelse af et indekslån på 14,8 mio. 
kr. i november 1996.

Den samlede ombygning af Tolleruphøj er nu tilendebragt og de 14 
ombyggede ældreboliger ibrugtaget. Anlægsudgiften er forudsat 
finansieret ved låntagning.

KommuneKredit har med skrivelse af 7. august 1997 fremsendt 
lånetilbud på kr. 3.913.000, hvilket svarer til 91 pct. af anlægssummen 
for de ombyggede boliger. Lånet kan optages i 97. serie som indekslån 
med 2Vz pct. rente.

Der skal meddeles en indtægtstillægsbevilling på 3.913.000 kr. 
svarende til låneprovenuet.

Der er ingen personalemæssige konsekvenser, og de afledte 
konsekvenser af lånoptagelsen er indregnet i såvel budgettet for 1997 
som i budgetforslag 1998-2001.

KommuneKredit’s skrivelse af 7. august 1997.

Økonomisk afdeling indstiller, at KommuneKredit’s lånetilbud af 7. 
august 1997 accepteres.

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.
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Sao nr. 219 Ve dr. vedliaeholdelsesarbeider Då Frederikssund Havn.

Journal nr. 08.00

Sag fra: Havneudvalget

Indledning På havneudvalgets møde den 7. august 1997, forelå indstilling om 
ansøgning om tillægsbevilling for gennemførelse af 
vedligeholdelsesarbejder på havnen.

Lovgrundlag lov nr. 316 om trafikhavne mv. af 16. maj 1990 og Reglement for 
forvaltningen af Frederikssund Havn af 10. april 1984.

Sagsfremstilling
Det er konstateret, at pontonbroens 10 år gamle kæder er slidt og 
enkelte kæder er brudt. Udskiftning af alle kæder er påkrævet og 
der er indhentet pris for gennemførelse af udskiftningen med brugt 
kæde med større godstykkelse.
Udgiften andrager ca kr. 75.000 + moms.

På sydkajen er der sket en sætning.
Ved nærmere undersøgelse er det konstateret, at ankre for 
spunsen er brudt. Det er samtidig konstateret, at den anodiske 
beskyttelse af spunsen er defekt.
Der er indhentet pris for gennemførelse af reparationsarbejdet, og 
udgiften andrager ca kr.20.000 + moms.

Sikring af spunsen er under udførelse.

Der er i budgettet for 1997 ikke forudsat at gennemførelse af større 
reparationer på kajer og broer blev nødvendige i indeværende år. 
Da havnens budget er reduceret ved budgetkontrol pr 30 april, vil 
de nævnte vedligeholdelsesudgifter ikke kunne finansieres indefor 
det nugældende budget.
Gennemførelsen af de nævnte vedligeholdelsesarbejder kan ikke 
anbefales udsat.

Bevilling: Der søges om tillægsbevilling på kr 95.000 + moms, finansieret af
kassebeholdningen med henvisning til, at havnens budget blev 
reduceret med kr. 686.000 ved nævnte budgetkontrol.

Økonomi og personale- Økonmisk afdeling har ingen bemærkninger til forslaget, 
mæssige konsekvenser:

Indstilling:

Beslutninger:

Havneudvalget har tiltrådt forslag til at der søges om tillægsbevilling på 
kr 95.000 finansieret af kassebeholdningen med henvisning til, at 
havnens budget blev reduceret med kr. 686.000 ved budgetkontrollen 
pr 30. april 1997.

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.
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Formandens initialer:

Budgetkontrol pr. 30. april 199 -Lønanalvse/Ældreområdet

16.00.00 002 

Socialudvalget

I forbindelse med budgetkontrollen blev lønningerne på ældreområdet 
gjort til genstand for en nærmere analyse.

Frederikssund Kommunes styrelsesvedtægt § 11.

Kommunernes Revisionsafdeling har bistået med udarbejdelsen af en 
lønanalyse for så vidt angår ældrecentrene Østergården og Tolleruphøj, 
medens forvaltningen selv har forestået en analyse omkring 
ældrecentret Lundebjerggård.

En sammenfatning konstaterer, at der med en uændret udvikling er 
udsigt til et samlet ikke budgetteret merforbrug for 1997 på
4.220.100,00 kr., der fordeler sig

Tolleruphøj kr. 1.600.000,00
Østergården kr. 1.549.000,00
Lundebjerggård kr. 1.071.100,00

Dette merforbrug kan opgøres som følger:

Forøget vikarforbrug kr. 2.664.600,00
Månedsløn for lidt beregnet kr. 436.000,00
Beregning aften/nattevagt kr. 420.000,00
Beklædning kr. 375.500,00
Ferie “Skæv fordeling/
vikarforbrug” kr. 950.000,00
Barsel kr. 70.000,00
Fejl/omposteringer m.m. kr. -696.000,00

Merudgifterne kan opdeles i 2 hovedgrupper:

Overenskomstmæssige forhold:
Lønglidning for sygeplejersker (forbedret overenskomst) 
Opskoling af hjemmehjælpere (højere aflønning)
Ansættelse af social- og sundhedsassistenter i stedet for 
hjemmehjælpere (højere lønindplacering)
Løn og feriepenge til opsagte medarbejdere

Serviceniveau / bevillingspraksis:
Den faste normering 
Vikardækning (sygdom, ferie o. lign.)
Serviceniveauet generelt.

Det kan endelig konstateres, at størstedelen af det forventede 
merforbrug er af permanent karakter.

fortsættes
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1 .september 1997

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Der skal således tages stilling til om der for 1997 enten skal søges de 
nødvendige tillægsbevillinger (finansieret af kassebeholdningen) eller 
iværksættes tiltag, der kan nedbringe det forventede merforbrug. 
Samtidig skal der tages stilling til de afledte konsekvenser for 
budgetåret 1998 og overslagsårene.

Der er ikke budgetmæssig dækning for 1997 og overslagsårene.

Økonomisk afdeling, der har deltaget i lønanalysen, har af tidsmæssige 
grunde ikke kunnet inddrages i sammenfatningen. Økonomisk afdelings 
kommentarer vil derfor først foreligge på udvalgets møde.

Notat fra Social- og Sundhedsforvaltningen og Økonomisk afdeling af 
24. juni 1997 samt revisionens delanalyser (modtages i forvaltningen 
den 15. august 1997.

Det indstilles, at det skønnede merforbrug for 1997 på kr. 4.220.100,00 
søges tillægsbevilget - finansieret af kassebeholdningen samt at de 
afledte konsekvenser heraf søges indarbejdet i budgettet for 1998 og 
overslagsårene.

Udvalget anbefaler at det skønnede merforbrug på kr. 4.220.100,00 
søges tillægsbevilget for 1997, medens 1998 og overslagsårene indgår 
i budgetarbejdet.

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.
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Fastlæggelse af politisk mødeplan for 1998.

00.01 A10 491 og 731

Fremlæggelse af forslag til mødeplan for byrådet, økonomiudvalget og 
fagudvalgene i 1998.

Styrelseslovens § 20, stk. 1.

I forbindelse med behandlingen af oplægget til standardisering af 
udvalgsdagsordner besluttede økonomiudvalget den 2. juni 1997 at 
den politiske mødekalender skal udarbejdes med udgangspunkt i 
“Søllerødmodellen”. Modellen betyder at økonomiudvalgets møder 
afholdes i ugen før byrådsmødet, og at fagudvalgenes møder 3 uger 
før. Til behandlingen er udarbejdet to forslag til mødeplaner med 
udgangspunkt i byrådsmødets placering første eller anden tirsdag i 
måneden.

Udvalgene træffer principielt selv beslutning om mødeplan for at år ad 
gangen, men beslutningen kan bringes til afgørelse i byrådet.

Ingen

Afholdelse af aftenmøder kan medføre flere medarbejdertimer til 
afspadsering.

To forslag til mødeplan for 1998 af 20. august 1997.
Udskrift af Lov om kommunernes styrelse med kommentarer

Chefgruppen anbefaler
• at “Søllerødmodellen” anvendes ved fastlæggelsen af den politiske 

mødekalender,
• at økonomiudvalget anbefaler byrådsmødets placering første eller 

anden tirsdag i måneden,
• at økonomiudvalget anmoder fagudvalgene om at fastlægge deres 

møder i de angivne uger.

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.
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Beslutninger:
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Saq nr. 222 Nv transformerstation på Elsenbakken i 1998

Journal nr. 13.01.03.G01/3447/HRL

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning Industriområdet omkring Elsenbakken øger sine aktiviteter og produk
tion, og der er derfor behov for mere elforsyning i området.
Det betyder at det bliver nødvendigt at anlægge en ny transformersta
tion i 1998, placeret ved enden af Elsenbakkens vestlige gren.

Lovgrundlag Elforsyningsloven.

Sagsfremstilling Stationen indkøbes i færdige komponenter og monteres dels af egne 
og dels fremmede håndværkere.
10KV. forsyningen sker fra Ellehammervej, og kablet føres af en 
eksisterende gangsti til Elsenbakken, hvor den nye station opføres. 
Arbejdet udføres dels af jordentreprenør og egne håndværkere. Der vil 
samtidig ske en ændring af 0,4KV distributionen imellem eksisterende 
stationer.
Materialer indkøbes af elforsyningen.

Bevilling: Der er udarbejdet flg. overslag:

Entreprenør 215.000 kr. 
Materialer 595.000 kr. 
Montage (fremmede håndværk.) 30.000 kr. 
Montage (eget regi) 15.000 kr. 
Ialt (omkostninaer excl. moms) 855.000 kr.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Beløbet på kr. 855.000 ønskes afsat på kommunens investeringsover

sigt i 1998.1 forbindelse hermed revideres gældsafviklingsplanen for 
elforsyningsområdet.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at udvalget overfor Økonomiudvalget og Byrå
det indstiller, at der på kommunens investeringsoversigt i 1998 optages 
et beløb på kr. 855.000 til finansiering af en ny transformerstation på 
Elsenbakken. Kr. 840.000 finansieres af kassebeholdningen og ned
skriver på gældsafviklingsplanen og kr. 15.000 finansieres af driften

fortsættes
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Formandens initialer:

- 222 fortsat 

Beslutninger: Anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.
Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen. 
Økonomiudvalget den 1. september 1997.
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Frederikssund kommune Formandens initialer:
Økonomiudvalget
1.september 1997

Saq nr. 223 Vandforsvninqssamarbeide mellem Frederikssund oq Ølstvkke 
Kommuner. Revision af investerinqsoversiqt

Journal nr. 13.02G01 /3436/H R L

Sag fra: Teknisk Udvalg

Indledning Frederikssund og Ølstykke Kommuner har i samarbejde med de rådgi
vende ingeniørfirmaer Kemp & Lauritzen og Dines Jørgensen & Co. 
foretaget en vurdering af de beløb der tidligere er optaget på investe
ringsoversigterne i de 2 kommuner på udførelse af nødvandforsynings 
projektet. Endvidere er der udarbejdet en revideret tidsplan. Det er 
aftalt med rådgiverne, at såfremt projektet ikke igangsættes i 1998, så 
udbetales der ikke honorar for revision af budgettet og tidsplanen.

Lovgrundlag Vandforsyningsloven.

Sagsfremstilling

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

Bilag: Revideret tidsplan.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at udvalget overfor Økonomiudvalget og 
Byrådet indstiller, at de tidligere optagne beløb på kommunens 
investeringsoversigt for 1998 på kr. 4.120.000 og for 1999 på kr.
3.090.000 til finansiering af Frederikssund Kommunes andel af nød- 
vandforsyningsprojektet revideres, således at der i 1998 optages kr.
1.650.000 og i 1999 kr. 6.000.000.

- fortsættes
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Beslutninger: Anbefales til Økonomiudvalg og Byråd.
Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen. 
Økonomiudvalget den 1. september 1997.



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 224 Helhedsolan for Havnen - Færdiqqørelse af materiale til 
markedsførinq

Journal nr. 01.11.01G01/965/1997

Sag fra: Plan- og miljøudvalgets møde 21/8 1997

Indledning Byrådet vedtog i møde den 24. juni 1997 om Helhedsplanen for 
Havnen blandt andet, at Helhedsplanen skal bruges som grundlag for 
markedsføring, og at helhedsplanen forinden forsynes med et forord, 
der - eventuelt i redigeret form - indeholder essensen af Byrådets ved
tagne bemærkninger til helhedsplanen under godkendelsen den 24. 
juni.

Lovgrundlag Intet

Sagsfremstilling For at Helhedsplanen af oktober 1996 skal kunne fremstå som egnet 
markedsføringsmateriale i henhold til byrådsvedtagelsen af 24. juni 
1997, er det nødvendigt at redigere helhedsplanen blandt andet 
gennem at tilføje et forord og justere lidt i den øvrige tekst. Resultatet 
vil fremstå som en fotokopieret tryksag på ca 25 sider i A3-format 
(samme udstyr og omfang som det oprindelige forslag til helhedsplan).

Det vurderes mest hensigtsmæssigt, at dette arbejde udføres af 
byplankonsulentfirmaet , der oprindeligt har 
udarbejdet helhedsplanen. Udgiften hertil anslås at være på ca 
kr.

Forvaltningen har endvidere drøftet spørgsmålet med 
og foreslår i forlængelse heraf, at der tillige udarbejdes et kortfattet 
velillustreret prospekt-materiale som en trefløjet tryksag i fire farver, 
sammenfoldet i A4-format. Udgifter hertil anslås at andrage ca 
kr.

Bevilling: Plan - og Miljøudvalget råder over en konto 003 05 010-04 til byudvik
ling i havneområdet. Af denne konto resterer kr 54.700. Fra denne 
konto kan anvendes 15.000 krtil redigeringsarbejdet.
Udarbejdelse af prospektmateriale til markedsføring er der ikke 
budgetteret med, og dette forudsætter en tillægsbevilling.

- fortsættes
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer: yY

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Forslaget forudsætter finansiering på ca. kr. 60.000 af

kassebeholdningen.

Bilag: Ingen

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,
at udvalget godkender, at ca kr 15.000 af udvalgets konto til 

byudvikling anvendes til at færdiggøre Helhedsplanen som 
beskrevet ovenfor, samt

at udvalget anbefaler overfor økonomiudvalget og byrådet, at der ydes 
en tillægsbevilling til driftskontoen på kr 60.000 til udarbejdelse af 
det trefløjede markedsføringsmateriale. Udgiften indstilles finansieret 
af kassebeholdningen.

Beslutninger: Indstillingen tiltrådt, dog således at der findes anden finansiering af de 
kr. 60.000,- end kassebeholdningen.

Bente Nielsen ønsker det trefløjede markedsføringsmateriale udskudt til 
1998.

Økonomiudvalget den 1. september 1997,
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 225 Udvidelse af Genbruqs- oq modtaqepladsen Ørnesten

Journal nr. 09.02G01/3379

Sag fra: Plan- og miludvalgets møde 21/8 1997

Indledning Teknisk Udvalg har den 18. august 1997, som driftansvarlig for Gen
brugs- og modtagepladsen, behandlet en sag om udvidelse af plad
sen. Med sagen rejser spørgsmålet sig, om placeringen af Gen
brugs- og modtagepladsen ved Ørnesten er den rigtige på sigt, set i 
forhold til den ønskede og forventede udbygning af Sydbyen.

Lovgrundlag Lov om planlægning, § 13. Lokalplan nr. 38 for et fritids- og erhvervs
område i den sydlige bydel. Forslag til Frederikssund Kommuneplan 
1997-2009.

Sagsfremstilling Der er trange vilkår på Ørnesten, idet der ikke er tilstrækkelig plads til 
de fornødne containere og under tiden heller ikke til de mange kunder. 
Genbrugs- og modtagepladsen Ørnesten er anlagt som en personale
mæssigt praktisk “sidelinieproduktion” ved siden af losseplads og fyld
plads, der med tiden skal blive et rekreativt område med kælkebakke 
med videre. Genbrugspladsen ligger delvis uden for det lokalplan
område, der sikrer det rekreative område omkring Øta (lokalplan nr. 38).

Virksomheden på Ørnesten er omfattet af en miljøgodkendelse, der i 
1992 er givet af Frederiksborg Amt, men virksomheden er ikke sikret 
gennem en lokalplan. Hvis pladsen skal udvides, er det nødvendigt 
med en tilsvarende udvidelse af miljøgodkendelsen. Ansøgningen er 
fremsendt til Amtet. Spørgsmålet er om virksomheden og i anledning af 
dens eventuelle udvidelse bør være omfattet af en lokalplan i henhold 
til Planlovens § 13.

Forvaltningen er af den opfattelse, at den nuværende placering af gen
brugsstationen - og en eventuel mindre udvidelse af den - godt kan ek
sistere midlertidigt, det vil sige i en begrænset årrække på 5-8 år uden 
lokalplanlægning.

En permanentgørelse af pladsen ud over en otteårig horisont vil få kon
sekvenser for Byrådets planer om udbygning af Sydbyen.

Forvaltningen har udført støjkonsekvensberegninger på et meget groft 
niveau. Beregningerne viser, at pladsen med det nuværende besøgstal, 
containertømning og ved neddeling af haveaffald på pladsen (som ikke 
finder sted i dag), vil begrænse mulighederne for boligbebyggelse i 
Sydbyen vest for Marbækvej, hvilket svarer til at ca. 30% af Sydbyen 
ikke kan realiseres.

Sydbyen er for tiden skitseret i forslag til Kommuneplan 1997 - 2009 
som fremtidigt boligområde, der tænkes inddraget i kommuneplanens 
rammebestemmelser efter Græse Bakkebys udbygning, måske før sa
tellitbyen ved Store Rørbæk. -fortsættes
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Det betyder, at der om fire år, hvor kommuneplanen skal revideres, skal 
tages stilling til Sydbyens fremtid.

Byrådet vil da stå i valget mellem
A) på den ene side at muliggøre udbygning af Sydbyen fuldt ud med 

ca. 450 boliger, hvilket vil forudsætte af genbrugsvirksomheden er 
ophørt, og

B) på den anden side at reducere udbygningsmulighederne for Syd
byen med ca. 30 % som følge af, at der skal være plads til en 
permanent genbrugsvirksomhed på Ørnesten.

Forvaltningen har overfor Teknisk Udvalg anbefalet, at udvidelsen af 
Genbrugs- og modtagepladsen betragtes som en midlertidig løsning på 
5-8 år, og at forvaltningen udarbejder oplæg til permanent placering af 
virksomheden. Teknisk Udvalgs beslutning forelægges på mødet.

Ingen

Ingen

Kortbilag A over Ørnesten og omegn, der viser
- Ørnestenens virksomhed
- Lokalplan 38 for det rekreative område og Øta
- Placering af losse- og fyldplads inden for lokalplanområdet
- Sydbyens planlagte udstrækning, og begrænsning ved støjkonse

kvenser
- Containerpladsens udvidelse

Forvaltningen anbefaler at betragte Ørnesten som en fortsat midlertidig 
placering på 5-8 år, og at forvaltningen udarbejder oplæg til en perma
nent placering af virksomheden, og det nye område indarbejdes i kom
muneplanen ved næste revision om 4 år.

Indstillingen anbefales til Økonomiudvalget. 
Økonomiudvalget den 1. september 1997.
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 226 Eventuelt sala af containerpladsen til AFAV

Journal nr. 13.06.02G01/2866

Sag fra: Plan- og miljøudvalgets møde 21/8 1997

Indledning AFAV har forespurgt om muligheden for at erhverve den kommunale 
“containerplads” samt den af amtet ejede vejplads på hjørnet af Frede- 
rikssundsvej og Strandvangen.
Økonomiudvalget har den 4. marts 1996 tilbudt AFAV l/S at købe en 
del af kommunens ejendom Strandvangen 17, matr. nr. 14 i Oppe 
Sundby, den tidligere containerplads. AFAV har den 6. juni 1996 tilbudt 
kr. 650.000 med forbehold for planforholdene.
Økonomiudvalget har i møde den 27. januar 1997 godkendt, 
at det meddeles AFAV, at de af AFAV p.t. overvejede anvendelser for

mentlig kræver ny lokalplan, og at Kommunen ikke er indstillet på at 
nedlægge stiforløbet langs åen, samt 

at AFAV anmodes om at fremkomme med nærmere planer for anven
delsen af arealet, såfremt der fortsat er interesse for at erhverve det. 

Forvaltningen har i møder med AFA Vs direktør den 20. og 30. juni 1997 
drøftet AFAVs planer, der dog ikke er blevet mere konkrete siden den 
oprindelige henvendelse.

Lovgrundlag Lov om planlægning. Lokalplan nr. 24 for et område ved AFAV.

Sagsfremstilling AFAV har meddelt, at formålet med købet er et generelt - og ikke for 
tiden specificeret - ønske om at sikre plads til fremtidige nye grene af 
AFAVs virksomhed. AFAV har nogle overvejelser, men de er endnu 
ikke konkrete. Der nævnes blandt andet muligheder som behandling af 
haveaffald, indsamling af køleskabe samt indsamling af industriaffald.

Ifølge lokalplan nr. 24 kan “containerpladsen” umiddelbart anvendes til 
genbrugsvirksomhed, mens Amtets vejplads ikke uden ændringer af 
lokalplanen kan anvendes til dette. Landinspektør har på 
vegne af amtet fremsendt ansøgning om udstykning af vejpladsen med 
henblik på Amtets afhænding af pladsen i henhold til lokalplanens an
vendelsesbestemmelser.

Samtidig med AFAVs henvendelse har forvaltningen ønske om mere 
plads til den kommunale genbrugsvirksomhed, til behandling af gren
affald og eventuelt til behandling af slam.
Der er ikke peget på egnede steder til disse virksomheder, bortset fra 
overvejelser om en mindre udvidelse af Ørnestenen til containeropstil
ling.

Bevilling: Ingen fortsættes



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

-226 fortsat

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: En flytning af containerpladsen kan medføre ønske om supplerende 

mandskab, når fyldpladsen ikke ligger samme sted som containerplad
sen.

Bilag: Kort 1 over lokalplan nr. 24 med udstvkninasoverveielser for container- 
pladsen og amtets vejplads
Kort 2 luftfotoplan i 1:2000 med anaivelse af kommunens arealer

Indstilling: Forvaltningen anbefaler,
at der ikke sælges ud af containerpladsen, før det er afklaret, hvordan 

og hvor kommunens genbrugsvirksomhed skal organiseres på læn
gere sigt,

at der ikke vedtages ændring af lokalplanbestemmelserne for Amtets 
vejplads, før ovenstående spørgsmål er afklaret, 

at det undersøges, hvordan hele arealet eventuelt vil kunne anvendes 
som den væsentlige del af kommunens langsigtede genbrugsopga
ver (med eller uden slambehandling), samt 

at dette meddeles AFAV.

Beslutninger: Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalget. 
Økonomiudvalget den 1. september 1997.



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 227 Udarbejdelse af kommuneatlas

Journal nr. 01.10.P01/2037

Sag fra: Pian- og miludvalgets møde 21/8 1997

Indledning Plan- og Miljøudvalgets formand besluttede den 21. juli 1994 (sag nr. 
50) at meddele Skov- og Naturstyrelsen, at kommunen fortsat var inter
esseret i udarbejdelse af kommuneatlas, men at kommunen ikke havde 
ressourcer til at indgå i sådan et arbejde i 1994. Styrelsen retter på ny 
henvendelse til kommunen på baggrund af nye (økonomiske) retnings
linier for udarbejdelse af publikationen.

Lovgrundlag Lov om Planlægning. Forslag til Lov om ændring af lov om bygnings
fredning og om ændring af lov om byfornyelse.

Sagsfremstilling Miljø- og Energiministeriet har siden 1990 udarbejdet 55 kommuneatlas 
i samarbejde med kommunerne. Formålet med arbejdet er blandt andet 
at give kommunerne et bedre grundlag for igennem kommune- og lo
kalplanlægning at udpege bevaringsværdige bygninger og bebyggel
ses-sammenhænge.

Arbejdet, der består af en forundersøgelse, et feltarbejde og en atlas
produktion, har hidtil hvilet på en aftale mellem styrelsen og kommunen, 
og hovedparten af udgifterne er blevet afholdt af styrelsen.

De samlede udgifter til et atlasprojekt, inklusiv udgivelse, udgør ca. 1 
mio. kr. Kommunerne har hidtil afholdt 5% af disse udgifter, men da 
Styrelsen fremover kun vil afholde halvdelen af udgiften til selve atlas
produktionen, skal kommunerne fremover betale 25% af de samlede 
udgifter.

Styrelsen har udpeget 53 kommuner, heriblandt Frederikssund, hvor 
der er forholdsvis store koncentrationer af by- og bygningsbevarings
værdier, og hvor det derfor er hensigtsmæssigt at udarbejde kommune
atlas. Styrelsen spørger om byrådet er interesseret i et samarbejde på 
de ændrede vilkår inden for de nærmeste år.

Bevilling: En positiv tilkendegivelse overfor styrelsen betyder, at der skal afsættes 
kr. 250.000 på Teknisk Forvaltnings driftsbudget det år arbejdet udfø
res.

fortsættes
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Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Beslutninger:

Formandens initialer:

I aftalen med styrelsen vil kunne indgå betaling af vikarer, hvis forvalt
ningen inddrages direkte i registreringsarbejdet. Økonomisk afdeling 
har ingen yderligere bemærkninger.

Ingen

Forvaltningen anbefaler,
at der i samarbejde med Skov- og Naturstyrelsen udarbejdes et kom

muneatlas,
at der til arbejdet afsættes kr. 250.000 på Teknisk Forvaltnings drifts

budget i budgetoverslagsåret 1999,
at ovenstående tilkendegives overfor Skov- og Naturstyrelsen, idet det 

samtidig meddeles,
at Frederikssund Kommune forudsætter, at dele af Teknisk Forvalt

nings personale (især byplansektionen og bygningsinspektoratet) 
kan inddrages direkte i registreringsarbejdet for at sikre den bedste 
anvendelse og vedligeholdelse af atlas-oplysningerne, 

at Frederikssund Kommune er interesseret i, at kommuneatlasset bliver 
anledning til, at der oprettes en bevaringsfond til støtte for bevaren
de istandsættelser og forbedringer samt 

at Frederikssund Kommune tilbyder forhandling snarest belejligt om en 
realistisk tidsplan for udarbejdelse af kommuneatlas, således at de 
økonomiske konsekvenser kan vurderes endeligt inden indarbejdel
se i det kommunale budget.

Indstillingen tiltrådt med den ændring, at det overfor Økonomiudvalget 
og Byrådet anbefales, at beløbet kr. 250.000,- afsættes i overslagsåret 
2000 .

Økonomiudvalget den 1. september 1997.



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 228 Forslaq til lokalplan nr. 75 for et parcelhusområde - Baunehøien 
i Græse Bakkebv

Journal nr. 01.02P16/75

Sag fra: Plan- og miludvalgets møde 21/8 1997

Indledning Plan- og Miljøudvalget besluttede den 17. april 1997 (sag nr. 36) at 
igangsætte udarbejdelse af lokalplan for Baunehøjen på baggrund af 
en forelagt bebyggelsesplan udarbejdet af ejers (Lind & Risør) konsu
lent.

Lovgrundlag Lov om Planlægning. Lokalplan nr. 56.

Sagsfremstilling Området er i gældende lokalplan nr. 56 udlagt til rækkehusbebyggelse. 
Vedlagte lokalplanforslag er udarbejdet ud fra den af udvalget 
godkend-te bebyggelsesplan, og den del af lokalplan nr. 56 der er 
indeholdt i dette lokalplanforslag, aflyses med vedtagelsen af vedlagte 
lokalplan-forslag nr. 75.

Formålet med vedlagte lokalplanforslag nr. 75 er at ændre anvendelsen 
til parcelhusbebyggelse, så der kan opføres 45 nye boliger som dob
belthuse og parcelhuse der harmonerer med den omkringliggende 
bebyggelse, og er med til at samle Græse Bakkeby til en sammen
hængende byenhed.
Desuden fastlægges de interne veje, stier og grønne områder inden for 
området.

Lokalplanforslaget vil blive gennemgået på mødet.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Byggemodningsrapport forelægges Teknisk Udvalg på kommende 

møde.

Bilag: Udkast til lokalplanforslag nr. 75 for et parcelhusområde - Baunehøjen i 
Græse Bakkeby.

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at lokalplanforslaget godkendes, og frem
sendes til Økonomiudvalgets og Byrådets godkendelse med 
anmodning om fremlæggelse til offentlig høring.

fortsættes
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Beslutninger: Indstillingen anbefales overfor Økonomiudvalget og Byrådet. 
Økonomiudvalget den 1. september 1997
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Sag nr. 229____________

Journal nr.

Sag fra:

Indledning

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Formandens initialer:

Udarbejdelse af lokalplan for Græse Bakkebv Nord med 
tilhørende kommuneplantillæg

01.02.05P16 m

Plan- og miljøudvalgets møde 21/8 1997

Økonomiudvalget har i møde den 2. juni 1997 foreslået, at der lokal
planlægges for Græse Bakkeby Nord med henblik på efterfølgende 
salg.
Plan- og Miljøudvalget har efterfølgende - i møde den 19. juni 1997 - 
ønsket oplyst, hvilke muligheder der er for bebyggelse i Græse Bakke
by Nord, blandt andet under hensyn til den udvidede strandbeskyttel
seslinie.
Baggrunden herfor er blandt andet, at der for tiden ikke er noget udbud 
af kommunale byggegrunde til blandt andet parcelhuse, samt at der i 
den nærmeste tid kun vil kunne fremskaffes et begrænset antal.

Lov om planlægning og Forslag til Frederikssund Kommuneplan 1997 - 
2009.

I Kommuneplanforslaget er Græse Bakkeby Nord, sammen med Syd
byen, nævnt som en langsigtet mulighed for udbygning med boliger. 
Området er derfor ikke taget med i kommuneplanforslagets rammedel. 
En lokalplanlægning af området vil derfor forudsætte, at der forud 
herfor eller samtidigt hermed udarbejdes et forslag til tillæg til 
kommuneplanen. Der er dog stadig en rummelighed i allerede 
lokalplanlagte områder i Græse Bakkeby på ca. 230 boliger, og ifølge 
kommuneplanforslagets målsætning skal Græse Bakkeby udbygges fra 
syd mod nord. Græse Bakkeby Nord bør derfor ikke udbygges, før de 
lokalplanlagte områder er udbyggede.

I rammelokalplanen (nr. 15) for Græse Bakkeby er området nord for 
lokalplanområdet vist som et fremtidigt boligområde med plads til ca. 
300 boliger. Størstedelen af den viste strukturplan ligger i byzone, 
mens en mindre del er i landzone. Til gengæld er et mindre 
byzoneareal ikke medtaget i strukturplanens fremtidige boligområde.

En gennemgang af Strandbeskyttelses-kommissionens retningslinier vi
ser, at den nye 300-meter beskyttelseszone vil blive gældende for de 
nye byområder nord for byen. Den viste strukturplan vil dog ikke i prak
sis blive berørt nævneværdigt heraf, hvilket vil sige under 10% af area
let, hvorimod eventuel udbygning af det uplanlagte byzoneareal, der 
ikke er medtaget i strukturovervejelserne, i givet fald vil blive begrænset 
betydeligt mere, ca. 25%. Kommissionen kan dog godt reducere de 300 
m på dette sted, så linien ikke får indflydelse på udbygningen mod 
nord. fortsættes
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Hvis der ønskes påbegyndt en lokalplanlægning med videre af områ
det, vil det forudsætte en bevilling på cirka kr. 80.000 kr. til konsulent
bistand.

Ingen personalemæssige konsekvenser, såfremt der anvendes konsu
lentfirma til lokalplanudarbejdelsen, og såfremt påbegyndelse af lokal
planlægning afventer færdiggørelse af kommuneplanlægningen i no
vember 1997.

Kortbilag over Græse Bakkeby Nord, der viser 
Kort 1
- strukturovervejelser,
- zonestatus,
- nuværende og fremtidig strandbeskyttelseszone,
- lokalplanområder 
Kort 2
- topografi,
- ejerforhold,

Forvaltningen anbefaler, at udvalget drøfter om og i givet fald hvornår, 
lokalplanlægning med videre skal påbegyndes for Græse Bakkeby 
Nord.

Forvaltningen anbefaler, såfremt lokalplanlægning skal påbegyndes, 
at det opstartes umiddelbart efter, at kommuneplanrevisionen er færdig 

i november 1997,
at der anvendes konsulent specielt med henblik på den landskabelige 

bearbejdelse af afrundingen af Bakkebyen, 
at forvaltningen bemyndiges til at forhandle herom, samt 
at forvaltningen vender tilbage med et oplæg til hovedlinier i-, og tids

plan for lokalplanforslaget samt omfang af konsulentbistand hertil.

Plan- og miljøudvalget vedtog, at udarbejdelse af lokalplan for Græse 
Nord udskydes indtil videre.

Forvaltningen oplyser efter mødet, at sidste sætning i sagsfremstil
lingen: “Kommissionen kan dog godt reducere de 300 m .....mod nord”
ved en fejl er indgået i teksten. Oplysningen er ikke korrekt.

Økonomiudvalget den 1. september 1997.

/ . / O w  ~  C  c. 
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Sao nr. 230 Soille- oq forlystelsescenter qenerelt i Frederikssund oq ved 
Roskildevej

Journal nr. 01.02.03P15/3382

Sag fra: Plan- og miljøudvalgets møde 21/8 1997

Indledning Politimesteren i Frederikssund har i brev af den 20. juni 1997 og den 3. 
juli 1997 forespurgt om Byrådets stilling til etablering af en offentlig 
spillehal dels på Roskildevej 114 (tidligere SDS), dels i al almindelighed 
samt etablering af “Internet-café” på Roskildevej 114 (tidligere Erlings 
El).

Lovgrundlag Cirkulære om offentlige forlystelser. Lov om Planlægning § 12 stk. 3. 
Forslag til Frederikssund Kommuneplan 1997-2009.

Sagsfremstilling Politimesteren i Frederikssund har modtaget ansøgning om etablering 
af stationært spille- og forlystelsescenter i Frederikssund Kommune, og 
telefonisk blevet forespurgt af samme om etablering af virksomheden 
på Roskildevej 114, matr. nr. 10 aq Oppe Sundby, tidligere SDS. Tillige 
har politimesteren modtaget ansøgning om etablering af “Internet-café” 
på Roskildevej 114 (tidligere Erlings El).
Internet-caféen vil indeholde 8-16 PC’ere, som kan anvendes fra kl. 
14.00 - 24.00 og der arrangeres lukkede selskaber fredag og lørdag fra 
kl. 24.00 - 06.00. Endvidere vil der blive solgt software og hardware.

Generelt.
Politimesteren henviser til Cirkulære om offentlige forlystelser der 
handler om, at politiet kan give tilladelse til faste og omrejsende tivolier, 
byfester, markeder og dyrskuer. Udgangspunktet er udendørs forlystel
sessteder og ikke faste indendørs spillehaller. Ifølge cirkulæret skal 
politiet holde sig underrettet om Byrådets almindelige stilling til, at der 
meddeles tilladelse til offentlige forlystelser i kommunen, og at Byrådets 
holdning er vejledende for politiet ved afgørelsen af de enkelte ansøg
ninger.
Umiddelbart vil det være mere hensigtsmæssigt, hvis spillehaller henvi
ses til centerområder og kun i begrænset antal. Rammebestemmel
serne for centerområderne kan ikke umiddelbart indeholde spillehaller, 
men ved en tilføjelse til kommuneplanforslaget til centerområde C 1.1 
Bymidten, kunne muligheder for spillehaller i begrænset omfang be
skrives.

Konkret.
Roskildevej 114 er ikke lokalplanlagt, men indeholdt i kommuneplan
forslagets rammebestemmelse B 4.1 for Roskildevej m.m. Områdets 
anvendelse fastlægges til boligformål,

fortsættes
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

og der kan tillades erhverv, når boligen bebos af virksomhedens ejer, 
og ikke medfører gener og ændrer områdets karakter af boligområde. I 
kommuneplanforslagets generelle rammebestemmelser er der nævnt 
ejendomsmæglere, advokater, arkitekter, revisorer, tandteknikere og 
reparationsvirksomheder som eksempler på erhverv der kan indpasses 
i boligområderne. Der er således ikke tænkt på forlystelsessteder eller 
caféer.
Det kan heller ikke ske som en fortsat lovlig anvendelse i henhold til 
Planloven, idet ejendommen før har været anvendt til bank og el
forretning. Der kan således gives afslag på begge ansøgninger i 
henhold til Planlovens § 12 stk. 3, da anvendelsen er i strid med 
kommuneplanens rammebestemmelser.

Ingen

Ingen

Ingen

Forvaltningen anbefaler, at det tilkendegives overfor Politimesteren, 
at Frederikssund Kommune ikke anser Roskildevej 114 som en lovlig 

placeringsmulighed for spillehallen eller Internet-caféen i henhold til 
Planlovens § 12 stk. 3, da det strider mod kommuneplanens ramme
bestemmelser for området, og

at spillehaller generelt henvises til centerområde C 1.1 Bymidten, og 
kun i begrænset omfang, hvilket tilføjes kommuneplanforslaget.

Indstillingen tiltrådt.
Økonomiudvalget den 1. september 1997.



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Sag nr. 231 

Journal nr. 

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Byrådsmedlemmers deltagelse i bestyrelser for boligselskaber

03.02.00 A08 1816

Drøftelse af byrådsmedlemmers deltagelse i bestyrelsesarbejdet i de 
lokale boligselskaber. Der henvises til Økonomiudvalgets sag nr. 204, 
hvor udvalget udsatte en vedtægtsgodkendelse med henblik på en 
generel stillingtagen.

Styrelseslovens § 17, stk 2.
Lov om almene boligorganisationer.
Bekendtgørelse om omdannelse af almennyttige boligselskaber til 
almene boligorganisationer.

I forbindelse med konstitueringen af det nye byråd i december 1997 
skal der tages stilling til hvilke poster der skal besættes i udvalg, 
kommissioner, bestyrelser m.v. Valget af medlemmer gælder dog kun 
til poster i organer hvis virksomhed beror på lov eller anden bindende 
forskrift.
Lov om almene boligorganisationer binder ikke Frederikssund Byråd til 
repræsentation.
Kommunen er nu repræsenteret i Frederikssund Boligselskab, Oppe 
Sundby Boligselskab og Boligselskabet Rosenvænget.

Ingen

Ingen.

Intet.

Borgmesteren anbefaler at repræsentationen i boligselskabernes 
bestyrelser bortfalder med virkning fra 1. januar 1998, grundet 
habilitetsproblemer i forbindelse med byrådets tilsynsmyndighed i 
forhold til boligselskaberne.

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.
r !

c

/ /
V jT

H

/t '  D t f

J a a



Sag nr. 232_____________ Forslag til budget for havneområdet

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Journal nr. 

Sag fra: 

Indledning 

Lovgrundlag

08.00002/3446 

Teknisk Udvalg

Forslag til budget for 1998 og overslagsårene for havneområdet. 

Intet.

Sagsfremstilling Forvaltningen har udarbejdet forslag til driftsbudget for 1998 for
Havnen. Forslaget af 6. maj 1997 indgik i Teknisk Udvalgs budget
forslag til førstebehandling af budget 1998. På Teknisk Udvalgs ramme 
er afsat kr 69.400 i budget 1998. Nedenstående specificeret i:

Udgifter Indtægter
Faste pladslejer 347.400 kr.
Andre indtægter 155.200 kr.
Administrationsbygning 180.000 kr.
Vedligehold, anlæg 367.000 kr. 100.000 kr.
Andre udgifter 125.000 kr.
Farvandsafmærkning 750.000 kr. 750.000 kr
Ialt 1.422.000 kr. 1.352.600 kr.

Nettoudgift 69.400 kr.

Revideret budget den 13. august 1997 er bilagt, hvori ændringer er 
angivet med markering i margin.
Heraf fremgår en nettoudgift kr. 46.500 specificeret som følger:

Udgifter Indtægter
Faste pladslejer 347.400 kr.
Andre indtægter 188.100 kr.
Administrationsbygning 180.000 kr.
Vedligehold, anlæg 377.000 kr. 100.000 kr.
Andre udgifter 25.000 kr.
Farvandsafmærkning
Driftsadministration:

750.000 kr. 750.000 kr.

Løn/konsulentbistand 100.000 kr.
Ialt 1.432.000 kr. 1.385.500

Nettoudgift 46.500 kr.

Ændringen i nettoudgiften skyldes øgede indtægter i forbindelse med 
pladsleje kr. 32.900 og øgede udgifter til renhold.

-fortsættes
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

For overslagsårene er budgetteret med:
1999: Netto kr. 50.500.

Stigning skyldes mistet lejeindtægt for pølsebod.
2000: Netto kr. 105.700

Stigning skyldes mistet lejeindtægt for bygninger.
I overslagsårene er forudsat bådpladsleje som for budgetår 1998.

Ingen

Ingen

Bemærkninger til budforslag 1998 af 6. maj revideret 13. august 1997.

Forvaltningen anbefaler, at Teknisk Udvalg fremsender det reviderede 
budgetforslag til Økonomiudvalgets andenbehandling af budget 1998.

Indstillingen tiltrådt.
Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen.
I bilag er ikke medtaget driftsadministration/løn/konsulentbistand på kr.100.000.

Økonomiudvalget den 1. september 1997.
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Sao nr. 233 Genbruqs- oa modtaqeplads Ørnesten

Journal nr. 07.04G01 /3426/E R J

Sag fra: Teknisk Udvalg.

Indledning Sagen omhandler ansøgning om tillægsbevilling til driftsbudget for 1998 
til finansiering af udvidet åbningstid om søndagen på genbrugs- og 
modtageplads Ørnesten.

Lovgrundlag Miljøministeriets bekendtgørelse nr. 581 af 24. juni 1996 om bortskaf
felse, planlægning og registrering af affald; kapitel 6 om anvisningspligt, 
indsamlingsordninger m.v.

Sagsfremstilling Siden etableringen af container- og modtagepladsen er der sket 
væsentlige stigninger i besøgstal og affaldsmængder. Ved pladsens 
projektering regnede man med, at der ville komme 100 besøgende på 
en søndag. Der kommer 500 - 800 på søndage i foråret og efteråret. 
Pladsen var projekteret til, at der skal håndteres 2000 tons affald/år. I 
1996 kom der 4500 tons.
For at sprede besøgstallet på søndage ud over flere timer, ønsker 
Teknisk udvalg, at åbningstiden om søndagen, ændres fra 10 -14 til 10 
-17 fra 1. januar 1998. En udvidelse af åbningstiden medfører, at der 
skal bruges flere personaletimer på pladsen enten til afløsning for 
pladsens faste personale eller evt. fastansættelse af søndagshjælp.

Bevilling: Der er i forslaget for driftsbudgettet Genbrugspladsen Ørnesten for 
1998 samt overslagsårene afsat kr. 505.930 til aflønning af fast 
personale og kr. 124.670 til afløsning.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Udgifter til personale i forbindelse med udvidelse af åbningstid vil be

laste driftsbudgettet med ca. 40.000 kr. Der er ikke i budgetforslaget 
for 1998 afsat midler til en sådan udgift. Ændringen får konsekvenser 
for den vedtagne gældsafviklingsplan.
Økonomisk afdeling har ingen bemærkninger til sagen.

Bilag: Sag nr. 127 fra Teknisk Udvalgs møde den 18. august 1997.

fortsættes



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

- 233 fortsat 

Indstilling:

Beslutninger:

Teknisk Forvaltning anbefaler at en udvidelse af driftsbudgettet på kr.
40.000 for afløsning på Ørnestenen indarbejdes i budget for 1998 og 
overslagsårene.

Forslag til udvidelse af driftsbudget for afløsning kr. 40.000 i 1998 og 
overslagsårene anbefales overfor Økonomiudvalg og Byråd 
Økonomiudvalget den 1. september 1997.



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer: '/?

Sag nr. 234 Losse- og fyldolads Ørnesten

Journal nr. 07.04035/3433

Sag fra: Teknisk Forvaltning

Indledning Sagen omhandler efterregning for statsafgift for affald fra Told & Skat i 
forbindelse med mellemdeponi af bygningsaffald på Fyldpladsen 
Ørnesten.

Lovgrundlag Miljøministeriets lovbekendtgørelse nr. 335 af 10. maj 1997 om afgift af 
affald og råstoffer.

Sagsfremstilling Siden starten af container- og modtagepladsen i 1992 på Ørnesten, har 
det været praksis, at sorteret bygningsaffald i form af beton, tegl, mur
brokker, fliser og mørtel, der afleveres af brugerne, er blevet lagt i mel
lemdeponi på kørearealet mellem fyldplads og losseplads. Dette har 
medført, at der i april 1997 er et oplag på ca. 2500 tons bygningsaffald. 
Hensigten med mellemdeponiet har været og er, at det skal anvendes 
som fyldmateriale i forbindelse med anlæg af Vestmolen i Frederiks
sund Havn. En sådan anvendelse af rent sorteret bygningsaffald er ikke 
omfattet af statsafgift for deponering.
I forbindelse med en gennemgang af de seneste års anmeldte affalds
mængder, der er tilført genbrugs- og affaldscenteret, er Told- og skatte
regionen i Hillerød (T&S) blevet opmærksom på mellemdeponiet, som 
ikke er blevet anmeldt, og der ikke er betalt afgift for.
Det er T&S’ opfattelse, at mellemdeponiet er afgiftspligtigt i henhold til 
lov om affaldsafgifter. Man har derfor fremsendt efterregulering på 
affaldsafgift på kr. 837.500 (+ moms. kr. 209.375).
Teknisk forvaltning har afholdt møde med T&S.
Teknisk Forvaltning redegjorde for hensigten med mellemdeponiet, 
men T&S ændrede ikke opfattelse af, at der skal betales afgift for det 
deponerede affald. Reglerne er, at alt affald der køres ind på en 
godkendt og registreret fyldplads eller losseplads, skal indvejes og der 
skal betales statsafgift. Der eksisterer ikke et begreb der hedder 
mellemdeponi. Hvis man senere frafører sorteret bygningsaffald til 
genbrug, f.eks. til anlægsarbejder som Vestmolen, godtgøres afgiften 
for den fraførte mængde. T&S mener i øvrigt, at affaldet i 
mellemdeponiet ikke er tilstrækkeligt rent til at det kan bruges afgiftsfrit i 
Vestmolen.
Det er forvaltningens opfattelse, at den af T&S fremsendte regning er 
korrekt.
Forvaltningen vil undersøge mulighederne for og økonomien i at sortere 
affaldet i mellemdeponiet og fraføre en del af affaldet til genanvendelse 
i Vestmolen og dermed få tilbagebetalt en del af affaldsafgiften.
Sagen har været forelagt Teknisk udvalg til orientering på mødet den 
18. august 1997. fortsættes
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Bevilling: Der er i driftsbudgettet for 1997 for Fyld- og lossepladsen Ørnesten
afsat kr. 0 til betaling af affaldsafgift til staten.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Da der ikke er afsat et beløb på kr. 837.500(+209.375 i moms) i budget

1997 til betaling afstatsafgifter, kan udgifterne kun betales ved en til
lægsbevilling finansieret af kommunens kassebeholdning. Tillægsbevil
lingen søges til konto.nr. 063 02 120-06
Økonomisk afdelings eventuelle bemærkninger vil foreligge til Økonomi
udvalgets møde.

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1 .september 1997

Formandens initialer:

Bilag: Told og Skats brev af 30. juli 1997.

Indstilling:

Beslutninger:

Teknisk forvaltning ansøger Økonomiudvalg og Byråd, om tillægsbe
villing til driftsbudgettet for Fyld-.og losseplads Ørnesten på kr. 837.500 
(+moms kr. 209.375) til dækning af statsafgift for mellemdeponiet.

Økonomiudvalget den 1. september 1997.
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 235 Variq boliqplacerinq afen flvqtninqefamilie

Journal nr. 82.01 G01

Sag fra: Det sociale udvalgs møde den 18. august 1997 (sag nr. 20)

Indledning Boligplaceringen har været behandlet på Byrådets møde den 12. juni 
1996 sag nr. 144.

Lovgrundlag Lov om social bistand § 31.

Sagsfremstilling

Bevilling: Der er ikke budgetmæssig dækning for den månedlig betaling til Dansk 
Flygtningehjælp på kr.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: En varig boligplacering vil betyde en øjeblikkelig mindreudgift på denne 

afgift.

Bilag: Ingen.

Indstilling: Fremlægges til udvalgets drøftelse.

Beslutninger: Udvalget anbefaler, at Økonomiudvalget belyser mulighederne for at 
kommunen gør brug af anvisningsretten for almene boliger.

Økonomiudvalget den 1. september 1997.
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Saq nr. 236 Forventede indtæqter ved salq af iord

Journal nr. 13.06.02P15/3459/KA

Sag fra: Teknisk Forvaltning

Indledning Teknisk Forvaltning har iværksat udarbejdelse af en byggemodnings
plan 1998-2001 for de kommunale arealer, der kan udbydes til bolig- og 
erhvervsformål. Formålet med byggemodningsplanen er at opnå et 
bedre økonomisk planlægningsgrundlag for såvel byggemodningsud
gifter som salgsindtægter.

Lovgrundlag Ingen

Sagsfremstilling På nuværende tidspunkt er der udarbejdet en ovesigt, som viser hvilke 
arealer kommunen disponerer over, arealernes størrelse, de forventede 
byggemodningsudgifter, samt hvilke indtægter arealerne forventes at 
kunne indbringe ved salg. Oversigten er foreløbig, og omfatter de skat
tefinansierede udgifter og indtægter. Disse er tillagt moms. Hertil kom
mer de brugerfinansierede udgifter samt indtægter (tilslutningsbidrag). 
For så vidt angår udgifterne til byggemodning af grunde til boligformål 
er der anvendt et standarderfaringstal pr. m2 og for erhvervsarealernes 
vedkommende, er der taget udgangspunkt i udgiften til den igangsatte 
byggemodning af Pedersholmparken. Tidligere afholdte udgifter er ikke 
indeholdt. Indtægterne er basseret på den offentlige vurdering af tilstø
dende arealer. Udgifterne vil i nogen grad være afhængig af bygge- og 
anlægsaktiviteten på landsplan på det tidspunkt arbejdet skal udføres. 
Indtægterne vil afhænge af udbud/efterspørglse på det pågældende 
tidspunkt. Tidssætningen af udgifterne og indtægterne i perioden fra 
1998 - 2001 er skønnet.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Ingen

Bilag: Oversigt over forventet salg

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at Økonomiudvalget tager den udarbejdede 
oversigt til efterretning, og at der på baggrund heraf udarbejdes en 
detaljeret byggemodningsplan over de kommunalt ejede arealer til 
bolig- og erhvervsformål. fortsættes
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Frederikssund kommune Formandens initialer:
Økonomiudvalget
1.september 1997

Beslutninger: Økonomiudvalget den 1. september 1997.



Sag nr. 237_____________ Budgetforslag 1998-2001

Frederikssund kommune Formandens initialer:

“ T X  p g J :  L 'c S c ^* < *  .

Journal nr. 00.01 002 376

Indledning Økonomisk afdeling fremsender et sammenfatning af resultaterne fra
byrådets budgetseminar den 11. august 1997 til fornyet behandling i 
økonomiudvalget med henblik på stillingtagen til eventuel indarbejdelse 
af aktivitetsændringer forud for prioriteringsseminaret den 11. 
september 1997.

Lovgrundlag Den kommunale Styrelseslov § 37

Sagsfremstilling Byrådet afholdt den 11. august 1997 et budgetseminar, til hvilket der
dels forelå budgetforslag 1998-2001 som indstillet af 
økonomiudvalget til byrådets 1. behandling og dels en 
materialesamling omfattende en række forslag til 
aktivitetsændringer, som ikke i første omgang var blevet indarbejdet i 
budgetforslaget.

Resultatet af drøftelserne på budgetseminaret er tillige med 
resultatet af chefgruppens efterfølgende revurdering vedr. specifikke 
ændringsforslag sammenstillet i vedlagte tabelmateriale

Herudover er der i materialet oplistet en række forhold, som enten ikke 
er endeligt afklarede eller, som efterfølgende er blevet rejst via de 
respektive fagudvalg.

Bevilling: Ingen

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Eventuelle økonomiske og personalemæssige konsekvenser fremgår af

de enkelte ændringsforslag.

Bilag: Økonomisk afdelings sammefatning medsendes dagsordenen.

Indstilling:

Beslutninger:

Det indstilles, at økonomiudvalget tager stilling til, hvorvidt der forud for 
byrådets prioriteringsseminar den 11. september 1997 skal ske 
indarbejdelse af:
1) de i tabel 1a opstillede aktivitetsændringer
2) konsekvenserne af en udbygning af Højvang, jvf. tabel 3
3) øvrige enkeltposter, jvf. tabellerne 2, 4 og 5

Økonomiudvalget den 1. september 1997.
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Sag nr. 238____________

Journal nr.

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1 .september 1997

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Frederikssund Boligselskab afd. 4601 - godkendelse af 
låneoptagelse

03.02.00 008 485

Iflg. gældende regler skal kommunalbestyrelsen godkende 
gennemførelsen af større økonomiske enkeltdispositioner, herunder 
finansieing i form af låneoptagelse, der medfører huslejestigninger.
På baggrund heraf fremsender Boligselskabet AKB på vegne af 
Frederikssund Boligselskab, afdeling 4601, Bøgebakken en ansøgning 
om godkendelse af, at der optages et lån på kr. 550.000 til delvis 
finansiering af udgifter vedr. renovering af boilerrum

Boligbyggeriloven, flere paragraffer

Boligselskabet AKB har i ansøgning af 12. juni 1997 redegjort for et be
hov for renovering af boilerrum m.v. og ansøger på baggrund heraf om 
byrådets godkendelse af, at renoveringen gennemføres, og at der til 
delvis finansiering af projektet optages et 20 årigt lån på kr. 550.000. 
Selskabsbestyrelsen har på et ordinært møde den 29. maj 1997 (efter 
godkendelse på et beboermøde den 15. april 1997) godkendt et samlet 
anlægsbudget på kr. 671.750, hvoraf kr. 121.750 kan finansieres via 
opsparede og henlagte midler.
Ydelsen på det ønskede lån er beregnet til kr. 55.000 pr. år, hvilket vil 
betyde en huslejestigning på 25,80 kr. pr. m2 pr. år (ca. 5.6%), hvorefter 
den årlige leje vil andrage ca. 186,00 kr. pr. m2.
Økonomisk afdeling har gennemgået ansøgning i henhold til de gæl
dende regler og finder intet til hindring for, at ansøgningen imødekom
mes.

Ingen

Der er ingen direkte økonomiske konsekvenser af en eventuel godken
delse, men huslejestigningen kan eventuelt betyde en beskeden mer
udgift til boligsikring.

Ingen

Sagen fremsendes økonomiudvalget med henblik på instilling over for 
byrådet

Økonomiudvalget den 1. september 1997.
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Projekt “Arbeidsfastholdelse contra førtidspension”

16.19. P20

Det Sociale Udvalgs møde den 18. august 1997. Tidligere behandlet 
i udvalgets møde den 18. juni 1997 sag nr. 06.

Forvaltningen har på baggrund af de gennemførte ændringer i 
Dagpengeloven pr. 1. april 1997 udarbejdet et udkast/idégrundlag med 
det formål, at erhvervsaktive, herunder sygemeldte kan fastholde 
tilknytningen til arbejdsmarkedet.
Lovændringerne på dagpengeområdet har tidligere været behandlet på 
udvalgets møde den 24. februar 1997 og 18. juni 1997.

Lov om dagpenge ved sygdom og fødsel nr. 1226 af 27. December 
1996 samt ændringer i den øvrige lovgivning på det sociale område.

De umiddelbare økonomiske konsekvenser, hvor kommunen efter de 
første 8 uger overtager halvdelen af udgiften, betyder, at kommunens 
refusionsindtægt alene i 1997 vil blive 1.735.mill. kr. mindre end 
oprindeligt budgetteret, og i overslagsårene 2.300 miil. kr.
Idégrundlaget for projektet drejer sig om, at begrænse tilgangen af 
førtidspensioner samt minimere kommunens udgifter ved diverse tiltag. 
Sygedagpengeområdet er det sted, hvor der skal sættes ind, hvis 
udstødning fra arbejdsmarked og tilkendelse af førtidspension skal 
forebygges.
Intentionen med lovgivningen er:
• at gøre den sygemeldte til en mere aktiv og ansvarlig part i 

sygedagpengeforløbet.
• at foretage en tidlig og helhedsorienteret vurdering, af den 

sygemeldtes situation.
• at give målrettede og differentierede tilbud til de sygemeldte, og

at styrke og synliggøre samarbejdet med de faglige organisationer, 
arbejdsplads, egen læge, BST m.v.

Forvaltningen har på denne baggrund udarbejdet udkast til nye 
“mål/metoder/struktur på dagpengeområdet”, hvori der er sat fokus på 
de delmål, som er nødvendige for en optimal løsning af opgaven.
En forudsætning for en realisering nødvendiggør tilførsel af yderligere 
ressourcer, der umiddelbart kan opgøres til ca. kr. 1 mili. kr., der må 
sammenholdes med en række mindreudgifter i takt med opnåelse af de 
forventede resultater fra og med budgetåret 1998.

Der er ikke budgetmæssig dækning. Såfremt projektet realiseres 
forudsættes det, at merudgifterne modsvares af de opnåede resultater i 
form af mindreudgifter.

Udgifterne omfatter:
3 medarbejdere å 270.000. kr. 810.000. kr.
Yderligere lægekonsulenttimer 154.045. kr.
Udgift til kursusvirksomhed - medarbejdere 25.000. kr.
Udgift til kursusvirksomhed - syqemeldte________________
Ialt årligt 989.045 kr.

fortsættes
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Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Bilag:

Indstilling:

Beslutninger:

Økonomisk afdelings 
bemærkninger:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Mindreudgifterne omfatter:

Dagpenge (en gennemsnit 
lig nedgang på 10 personer min.

kr. 490.000,00
Nedbringelse af nettotilgangen 
af førtidspensionister (fra 89 til 
80) kr. 380.000,00
Oprettelse af flexjob (5 pers fra
kontanthjælp)____________ kr______ 225.000.00 _____________
Ialt mindreudgift netto kr. 1.095.000,00

Herudover må der forventes en mindreudgift til boligsikring, boligydelse 
enkeltydelser og lignende.

Der henvises til Idégrundlag af 12. juni 1997 udsendt som bilag på 
udvalgets møde den 18. juni 1997.

Forvaltningen indstiller, at det beskrevne idégrundlag tiltrædes samt, at 
der ansøges om en tillægsbevilling for 1997 på kr. 989.045,00.
Samtidig anbefales en samlet reduktion på kr. 1.095.000,00 for 
budgetåret 1998, samt virkningen på førtidspensionsområdet i 
overslagsårene.
Såfremt udvalget anbefaler sagen forudsættes det, at Økonomisk 
afdeling inddrages til brug for Økonomiudvalget og Byrådets 
behandling.

Et flertal (Grethe Olsen, Finn Vester og Morten Andersen) anbefaler 
indstillingen.
Lis Olsen tager forbehold.
Kurt Mikkelsen tager forbehold.

Økonomisk afdeling har efterfølgende udvalgets behandling 
gennemgået de økonomiske og personalemæssige konsekvenser af 
indstillingen og skal bemærke, at:
1) Det indstillede bevillingsbeløb for 1997 bør reduceres til kr. 

178.500, idet de forudsatte normeringsudvidelser kun vil kunne få 
virkning for 2-3 måneder, hvor det opgjorte bevillingsbeløb var 
helårsvirkningen.

2) Den opgjorte besparelse i budget 1998 vil skulle reduceres til kr.
111.000, idet der som en forudsætning for at opnå besparelsen 
også skal indarbejdes en videreførsel af udgifterne til den øgede 
normering.
Økonomisk afdelings notat vedlægges dagsordenen.

Økonomiudvalget den 1. september 1997
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Ansøgning om tillægsbevilling til løn for merarbejde.

Chefgruppen

81.00

Ansøgning om tillægsbevilling til løn for merarbejde til afdelingsledere, 
sektionsledere og medarbejdere i specialistfunktioner, som efter 
indgåede overenskomster er omfattet af Aftale om godtgørelse for 
merarbejde til tjenestemænd uden højeste ugentlige arbejdstid eller 
Aftale om godtgørelse for merarbejde til overenskomstansatte 
akademikere.

Indgåede overenskomster.

Ovennævnte personkreds har hidtil været omfattet af kommunens 
flextidsregulativ. Flere har gennem en årrække opsamlet endog meget 
store timeoverskud. Chefgruppen ønsker den nævnte personkreds 
undtaget fra flextidsregulativet og f.s.v. angår godtgørelse for 
merarbejde behandlet efter de 2 nævnte aftaler om godtgørelse, efter 
hvilke bestemte kriterier skal være opfyldt for at godtgørelse kan finde 
sted.

Der er med den enkelte leder indgået aftale om afvikling af disse 
overskud (afspadsering i det omfang dette er skønnet muligt og ellers 
betaling time for time^

Der ansøges om tillægsbevilling på kr. 205.637,-

Merudgift konto 06, kr. 205.637,-. 

Specifikation af beløbet.

Det indstilles, at bevillingen gives. 

Økonomiudvalget den 1. september 1997.



Frederikssund kommune
Økonomiudvalget
1.september 1997

Formandens initialer:

Sag nr. 241.

1.

2 .

Beslutninger:
r s

Orienteringssager.

Frederiksborg Statsamts skrivelse af 25. juli 1997 vedrørende 
samtykke til, at Frederikssund Kommune indtræder i Kommunernes 
Lærerpensionsudligning l/S .

Kommuneforeningen i Frederiksborg Amt fremsender kursusoversigt 
for efteråret 1997.

Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997.

ad. 1. 

ad. 2.


